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REVISTA PRESEI 
 

 După criticile de regres în justiție venite din CE, Tudorel Toader primește o nouă lovitură: Protest la Ministerul 
Justiției 
Miercuri, 3 octombrie,  începând cu ora 12.00, peste 300 de sindicaliști din Federația Sindicatelor din 
Administrația Națională a Penitenciarelor vor protesta în fața Ministerului Justiței. Oamenii îl acuză de indolență și 
incompetență pe Tudorel Toader. Înainte de protest, sindicaliștii vor merge la sefiul ANP pentru a îi cere demisia 
lui Marin Dobrică, directorul general al Administrației, reprezentanții sindicatului susținând că acesta a fost 
împuternicit ilegal în funcție. 
"La protest participă membri din cele 32 de sindicate afiliate la Federația Sindicatelor din Administrația Națională 
a Penitenciarelor, dar și sindicaliști din Confederația Națională Sindicală "Cartel Alfa" și Sindicatul Național al 
Polițiștilor și Personalului Contractual în prealabil fiind cerută o întâlnire cu reprezentanții Ministerului Justiției 
pentru a discuta nemulțumirile angajaților din penitenciare. 
Lista de revendicări include: 
condiții de lucru mai bune – ministrul Justiției a promis acum 1 an standarde privind condițiile de lucru in 
penitenciare si un plan multianual de investiții, dar nu s-a ținut de cuvânt. In schimb, bugetul pentru investiții a 
fost redus la jumătate. 
plata orelor suplimentare restante – in continuare sunt peste 1 milion de ore suplimentare restante neplătite. 
Ministrul Justiției s-a angajat acum 6 luni la ca reacție la refuzul unor colegi de a intra in serviciu ca acestea vor fi 
plătite, dar nu s-a ținut de cuvânt. 
stoparea împuternicirilor ilegale – cerem reluarea concursurilor pentru ocuparea funcțiilor de management 
superior si încetarea practicii de vasalizare prin împuterniciri, unele deja ilegale prin depășirea limitei de 1 an 
permisa de lege. Chiar directorul general al ANP Marian Dobrică este ilegal împuternicit de 4 luni. 
eliminarea discriminărilor salariale – cerem aplicarea legii cadru a salarizării (L153/2017) si pentru personalul din 
sectorul de apărare ordine publica si siguranță națională începând cu octombrie 2018. 
aprobarea Statutului polițistului de penitenciare – cerem ministerului Justiției sa includă si observațiile 
sindicatelor in proiectele transmise, prin forțarea procedurii de avizare, la Parlament. 
încetarea abuzului asupra pensionarilor – cerem eliminarea din legislație a scamatoriei legislative prin care, 
începând cu 15 septembrie 2017, au fost reduse cu peste 30%, prin ordonanță de urgenta, pensiile angajaților din 
penitenciare, polițiștilor si militarilor. 
plata integrala a orelor suplimentare curente – cerem ministrului Justiției sa aplice corect prevederea legala 
obținută in Parlament de către sindicate referitor la plata orelor suplimentare, din ordinul acestuia (OMJ 
2721/2018) fiind practic eliminate arbitrar de la plata peste 50% dintre orele suplimentare nerecuperate. 
Dacă aceste revendicări nu vor primi un răspuns pozitiv concret, vom continua acțiunile în instanțele civile și 
penale împotriva ministrului Justiției și vom recurge la blocarea activității penitenciarelor ca urmare a refuzului 
angajaților de a lucra în condiții de lucru improprii", transmit sindicalistii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Premierul Viorica Dăncilă şi ministrul Justiţiei vor merge marţi la Strasbourg pentru a discuta cu prim-
vicepreşedintele Comisiei Europene 
Premierul Viorica Dăncilă şi ministrul Justiţiei vor merge marţi, la Strasbourg, pentru a discuta cu prim-
vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans. Tudorel Toader a anunţat că îi va cere lui Timmermans 
să depăşească „faza îngrijorărilor” şi să discute punctual. 
„Eu m-am întâlnit cu domnia sa de multe ori. I-am cerut şi îi vor cere şi mâine (marţi, n.r.) să depăşim faza 
îngrijorărilor, preocupărilor, afectarea statului de drept. Să discutăm punctual: soluţia legislativă cutare nu este 
bună pentru că... poate fi îndreptată prin modificarea X. Adică să depăşim din enunţurile de principiu, dar care nu 
au o abordare secvenţială documentată. Vom participa la dezbaterile din Parlament”, a spus Tudorel Toader, la 
Antena 3.  
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Discuţia vine în contextul în care prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, a criticat, luni, în 
timpul dezbaterii din Comisia LIBE privind situaţia din România, modificarea legilor Justiţiei, afirmând că CE nu va 
ezita să aducă "în faţa instanţei guvernul român dacă regulile sunt încălcate". Oficialul european a mai declarat că 
protestatarii din 10 august nu pot fi definiţi ca fiind "huligani", din imaginile vizionate în acea perioadă reieşind că 
aceştia au fost paşnici. Timmermans a precizat că anterior că a privit şocat când protestatarii au fost bătuţi atunci 
în Piaţa Victoriei. 
Pe 3 octombrie, Parlamentul European va avea o dezbatere asupra protestelor violente din 10 august, la care este 
invitat să participe şi premierul Viorica Dăncil 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Prim-vicepreşedintele CE a criticat modificarea legilor Justiţiei şi a vorbit despre demiterea şefei DNA/ 
Timmermans: Nu vom ezita să aducem în faţa instanţei guvernul român  
Frans Timmermans, prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, a exprimat preocupare, luni seară, în legătură cu 
reformarea legilor justiţiei în România şi a formulat semne de întrebare privind procedura care a condus la 
demiterea procurorului-şef al DNA Laura Codruţa Kovesi. 
Timmermans a criticat, luni, modificarea legilor Justiţiei, afirmând că CE nu va ezita să aducă „în faţa instanţei 
guvernul român dacă regulile sunt încălcate”. 
„Suntem cu toţii conştienţi că iniţiativele decise de autorităţile române începând din 2017 în privinţa reformării 
legilor justiţiei, a codurilor penale şi procedurile referitoare la sistemul judiciar au condus la preocupări (...) atât în 
România, cât şi la nivel internaţional”, a declarat Frans Timmermans, comisar UE pentru Reglementări, Relaţii 
Interinstituţionale, Stat de Drept şi Carta Drepturilor Fundamentale, la dezbaterea organizată pe tema situaţiei 
din România în Comisia Parlamentului European pentru Libertăţi Civile, Justiţie şi Afaceri Interne (LIBE). 
„Mulţi români sunt îngrijoraţi că modificările propuse pentru aceste legi ar putea submina eforturile îndelungate 
în combaterea corupţiei şi în asigurarea independenţei justiţiei, iar Comisia Europeană împărtăşeşte foarte mult 
aceste preocupări”, a adăugat Timmermans, observând că amendamentele propuse la legile justiţiei au fost 
contestate de multe ori, atrăgând critici atât de la instituţii din România, cât şi din străinătate. 
„Din nefericire, realitatea este că Parlamentul României nu a dat până acum semne că ar vrea să răspundă la 
avizele şi recomandările care au fost emise” de organisme precum GRECO (Grupul de State împotriva Corupţiei) şi 
Comisia de la Veneţia. 
Legile justiţiei „sunt cruciale pentru capacitatea procurorilor de a investiga şi pentru ca judecătorii să poată lua 
decizii în dosarele de corupţie la nivel înalt”, a subliniat prim-vicepreşedintele CE. 
„În acelaşi timp, au apărut reclamaţii privind abuzuri comise de Birourile procurorilor şi de serviciile de informaţii. 
Acestea necesită investigaţii imparţiale efectuate de autorităţile competente, dar, în primul rând, autorităţile 
naţionale, Parlamentul României şi instanţele trebuie să supravegheze activităţile serviciilor de informaţii”, a 
continuat Timmermans. 
„Pentru a putea evalua în totalitate impactul reformelor din domeniul justiţiei, cerem clarificari suplimentare 
despre modul în care elementele specifice ale acestor legi ar trebui interpretate”, a subliniat Timmermans. 
În concluzie, independenţa justiţiei şi capacitatea acesteia de a combate corupţia sunt elemente esenţiale în 
evaluarea României în cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare (MCV). 
„Am observat progrese în trecut, uneori progrese spectaculoase, dar acum există riscul real ca lucrurile să se 
îndrepte înapoi într-un mod care ar avea efecte negative nu doar nu doar asupra democraţiei din România, ci şi 
pentru locul pe care România şi l-a construit ca stat membru în ultimii ani. Comisia Europeană le-a cerut în mod 
repetat autorităţilor române să regândească modul de acţiune şi să construiască un consens larg asupra direcţiei 
înainte. Astăzi, vreau să repet acest apel (...)”, a insistat Timmermans. 
„Aş reitera că reprezentanţii Comisiei Europene sunt pregătiţi de fiecare dată să coopereze şi să ofere susţinere 
României în acest proces (...). Sper că acest dialog va continua. Dar nu pot ascunde faptul că ultimele evenimente 
reprezintă o sursă de procupări din ce în ce mai mari”, a subliniat oficialul UE. 
„Situaţia din România s-a deteriorat. Trebuie să fiţi siguri că toate evenuimentele vor fi evaluate în totalitate şi vor 
fi reflectate în raportul MCV. După cum am subliniat în mod repetat, un pas înapoi ar fi o dezamăgire majoră 
pentru numeroşii prieteni ai României, dar, cel mai mult, pentru cetăţenii României. Au fost înregistrate progrese, 
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dar încă nu sunt ireversibile. Dimpotrivă, cele mai recente evenimente pun sub semnul întrebării aceste progrese, 
cu riscul subminării obiectivului nostru comun de a avea în România o situaţie constant pozitivă. (...) Ar fi o 
tragedie ca în ultimul kilometru al maratonului aţi începe să mergeţi înapoi. Asta este ceea ce mă îngrijorează”, a 
spus Timmermans, exprimând speranţa că dialogul cu autorităţile de la Bucureşti va produce rezultate pozitive. 
Timmermans a lăudat activitatea DNA sub conducerea Codruţei Kovesi şi a vorbit despre procedura de evaluare 
a procurorului general 
„În ceea ce priveşte demiterea şefei DNA şi în ceea ce priveşte numirea procurorului general, decizia finală în 
cazul demiterii şefei DNA aparţine preşedintelui. CCR l-a obligat în acest caz pe preşedinte, care iniţial s-a opus, să 
fie de acord cu această demitere. Drept urmare şefa DNA a fost demisă”, a declarat Frans Timmermans. 
El a lăudat activitatea DNA din perioada condusă de Laura Codruţa Kovesi. 
„Aş vrea să amintesc că activitatea DNA a fost unul dintre motivele principale pentru care raportul din ianuarie 
2017 din MCV a fost unul mai degrabă pozitiv. Procedurile robuste pentrui numirea şi demiterea procurorilor au 
făcut întotdeauna parte din recomandările noastre. Întotdeauna am solicitat autorităţilor române să facă apel la 
recomandările Comisiei de la Veneţia pe acest subiect. Este unul dintre elementele din MCV care nu au fost 
implementate. Procedura de evaluare lansată de curând în ceea ce priveşte procurorul general ridică întrebări 
similare şi îngrijorătoare”, a mai spus Timmermans. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader, despre dezbaterea din PE pe tema situaţiei statului de drept în România: Îngrijorările sunt premature. 
Marţi vine comisia pentru MCV/ Ce mesaj îi transmite lui Timmermans 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat că îngrijorările exprimate în Parlamentul European privind codurile 
penale sunt premature deoarece modificările încă sunt verificate de către CCR. Toader a mai spus că marţi va 
primi comisia din cadrul MCV, pentru a-i prezenta raportul. 
„Cu privire la Codul Penal şi Codul de Procedură Penală, îngrijorările, preocupările sunt încă premature, pentru că 
se află în controlul de constituţionalitate la CCR şi nu ştim încă ce soluţii vor fi celle finale, cele ce vor intra în 
vigoare, ce se vor aplica şi dacă ele vor fi de natură să afecteze independenţa, libertatea, statul de drept. Legile 
justiţiţiei - nici aici nu s-a terminat procesul legislativ”, a declarat Tudorel Toader, la Antena3, referitor la 
îngrijorările exprimate în cadrul dezbaterii din Parlamentul European cu privire la modificările legislative din 
România. 
 Ministrul Justiţiei a mai subliniat că marţi dimineaţă, la Minister, va sosi comisia din cadrul MCV, pentru a dezbate 
progresele pe care le-a făcut ţara noastră. 
„Noi avem pregătit raportul le vom prezenta, le vom dezbate. MCV nu a fost chiar riguros instituit, pentru că 
iniţial erau trei recomandări, azi, după 11 ani, avem 12 recomandări, deşi plecasem de la trei. De ce? Cele trei 
erau ţinte mobile, când te apropiai de ele, nu erau îndeplinite, mai apărea şi altceva. Mâine (marţi, n.r.) vom 
prezenta comisiei acest MCV şi vedem care sunt etapele de progres. Vă pot spune că sunt progrese evidente”, a 
mai spus Tudorel Toader. 
Ce mesaj îi transmite ministrul Justiţiei lui Timmermans 
Ministrul Justiţiei a declarat că marţi se va deplasa la Strasbourg împreună cu premierul Viorica Dăncilă, pentru a 
discuta cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, căruia îi va cere să depăşească „faza 
îngrijorărilor” şi să discute punctual. 
„Am ascultat şi eu cu interes dezbaterea din Parlamentul European. Eu aş porni de la una din afirmaţiile prim-
vicepreşedintelui Timmermans, să dialogăm, să înţeleg problemele, să găsim soluţii de rezolvare. Aş ma adăuga, 
să fim documentaţi în legătură cu afirmaţiile pe care le facem şi să fim de bună credinţă”, a spus Tudorel Toader la 
Antena3. 
Acesta a subliniat că, marţi, va merge la Strasbourg împreună cu premierul Viorica Dăncilă, pentru a discuta cu 
prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, căruia îi va cere recomandări punctuale. 
„Eu m-am întâlnit cu domnia sa de multe ori. I-am cerut şi îi vor cere şi mâine (marţi, n.r.) să depăşim faza 
îngrijorărilor, preocupărilor, afectarea statului de drept. Să discutăm punctual: soluţia legislativă cutare nu este 
bună pentru că... poate fi îndreptată prin modificarea X. Adică să depăşim din enunţurile de principiu, dar care nu 
au o abordare secvenţială documentată. Vom participa la dezbaterile din Parlament”, a mai spus Tudorel Toader. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Negociatorul-şef al Comisiei Europene, Michel Barnier, se va întâlni marţi cu preşedintele Klaus Iohannis, 
Viorica Dăncilă şi Liviu Dragnea 
Negociatorul-şef al Comisiei Europene, Michel Barnier, va avea, marţi, întrevederi cu preşedintele Klaus Iohannis, 
premierul Viorica Dăncilă şi cu preşedinţii celor două Camere ale Parlamentului, Liviu Dragnea şi Călin Popescu 
Tăriceanu, informează Reprezentanţa CE în România. 
Principala temă de discuţie va fi pregătirea preşedinţiei Consiliului UE, care va fi preluată ţara noastră la începutul 
anului viitor, potrivit documentului de presă al Reprezentanţei CE în România. 
"Negociatorul-şef al Comisiei Europene pentru negocierile în temeiul articolului 50, Michel Barnier, se va afla într-
o vizită oficială la Bucureşti marţi, 2 octombrie 2018. Pe parcursul vizitei sale, înaltul oficial european se va întâlni 
cu domnul Klaus Iohannis, preşedintele României, domnul Călin Popescu-Tăriceanu, preşedintele Senatului 
României, domnul Liviu Dragnea, preşedintele Camerei Deputaţilor, doamna Viorica Dăncilă, prim-ministrul 
României şi cu domnul Victor Negrescu, ministrul-delegat pentru afaceri europene", se arată în comunicatul de 
presă al Reprezentanţei Comisiei Europene remis, luni, MEDIAFAX. 
Michel Barnier se va întâlni şi cu reprezentanţii comisiilor parlamentare ale Camerei Deputaţilor şi Senatului 
pentru afaceri europene şi politică externă. 
"De asemenea, negociatorul-şef al Comisiei Europene, Michel Barnier, va purta discuţii cu reprezentanţi ai 
comisiilor reunite pentru afaceri europene şi politică externă din Senat şi Camera Deputaţilor şi cu cei ai comisiei 
speciale comune a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru coordonarea activităţilor parlamentare necesare 
pregătirii Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene din primul semestru al anului 2019", conform sursei citate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cameră/ Proiectul legii offshore - pe ordinea de zi în comisiile reunite de specialitate 
Comisiile pentru industrii, pentru buget şi cea pentru administraţie de la Camera Deputaţilor se reunesc marţi în 
şedinţă comună, începând cu ora 12,30, pentru dezbaterea proiectului legii privind unele măsuri necesare pentru 
implementarea operaţiunilor petroliere de către titularii de acorduri referitoare la perimetre petroliere offshore, 
informează agerpres.ro.  
Proiectul de lege, care se află la reexaminare în Parlament la cererea preşedintelui Klaus Iohannis, trebuia să fie 
dezbătut în comisii şi adoptat de plenul Camerei încă de săptămâna trecută.  
Preşedintele Comisiei pentru industrii, Iulian Iancu, a anunţat marţea trecută că proiectul de lege va fi dezbătut 
peste o săptămână, decizia fiind luată după o discuţie cu preşedintele PSD, Liviu Dragnea.  
"Am vorbit puţin mai înainte cu domnul preşedinte al Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, şi pentru că avantajul 
României, obţinut în cursul lunii iulie, în urma formei finale aprobate de Camera Deputaţilor pentru legea offshore 
trebuie menţinut, legea nu va fi supusă analizei comisiilor reunite astăzi (marţi, 25 septembrie - n.r.), urmând să 
cântărim foarte bine toate implicaţiile şi influenţele asupra bugetului de stat şi avantajele pe care trebuie să le 
conserve statul român", a declarat Iancu.  
Proiectul a fost adoptat lunea trecută de Senat, în calitate de primă Cameră sesizată, cu 81 voturi "pentru", nouă 
''împotrivă'' (USR) şi 15 abţineri, iar Camera Deputaţilor este for decizional.  
Principalele amendamente adoptate în Senat, propuse de PSD, se referă la posibilitatea ca investitorii să-şi deducă 
banii din investiţia făcută. Astfel, conform celor stabilite la Senat, investitorul poate să-şi deducă maximum 60% 
din valoarea veniturilor suplimentare.  
Proiectul de lege stabileşte unele măsuri necesare pentru implementarea operaţiunilor petroliere de explorare, 
dezvoltare, exploatare a zăcămintelor de petrol şi de abandonare, precum şi a lucrărilor la sonde aferente 
operaţiunilor petroliere, desfăşurate de titularii de acorduri cu privire la perimetrele petroliere offshore, în 
conformitate cu prevederile acordurilor încheiate între titulari şi ANRM.  
Legea offshore a fost adoptată în sesiunea trecută de Parlament, iar preşedintele Klaus Iohannis a trimis-o spre 
reexaminare. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Olguţa Vasilescu: Încercăm să descoperim meseriile viitorului 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, spune că ministerele Muncii şi Educaţiei lucrează la un studiu referitor la 
meseriile care vor fi căutate în viitor, rezultatele urmând să fie comunicate universităţilor pentru a corela oferta 
educaţională cu piaţa muncii. 
Olguţa Vasilescu a punctat că Universitatea din Craiova, unde a fost prezentă la deschiderea anului universitar, 
este deschisă parteneriatelor cu mediul de afaceri şi a fost printre primele universităţi care şi-au corelat oferta 
educaţională cu piaţa muncii, potrivit Agerpres. 
"Am fost absolventă a acestei universităţi şi mă bucur că de la an la an, atât prestigiul, cât şi valoarea acestei 
universităţi creşte. Mă bucur să constat că este deschisă universitatea către parteneriatele cu mediul de afaceri şi 
în fiecare an este Ford-ul aici, alături de noi. Mă bucur să constat faptul că aţi fost printre primele universităţi din 
România care v-aţi corelat oferta educaţională cu piaţa muncii. Noi în prezent lucrăm la un studiu, Ministrul 
Muncii împreună cu Ministerul Educaţiei, la solicitarea Consiliului Naţional al Rectorilor, prin care încercăm să 
descoperim meseriile viitorului astfel încât să îl punem la dispoziţia tuturor universităţilor şi în câţiva ani să ştim că 
generaţiile care încep acum, (...) vor avea căutare pe piaţa muncii", a pus Olguţa Vasilescu. 
Ministrul Muncii a subliniat că sănătatea şi educaţia au constituit priorităţi pentru Guvern în ultimii ani, arătând că 
au crescut salariile cadrelor didactice, au fost dublat bursele studenţeşti şi studenţii pot circula gratuit pe CFR. 
"În acelaşi timp aş vrea să vă asigur că şi guvernarea a fost orientată în ultimii ani către priorităţile naţionale, către 
sănătate şi către educaţie, astfel încât au crescut salariile cadrelor didactice şi vor creşte de la an la an. De 
asemenea, au fost dublate bursele studenţeşti, a fost asigurat gratuit transportul pe CFR pentru studenţi, a apărut 
Legea internship-ului pe care văd că o folosiţi din plin şi bineînţeles că toate lucrurile acestea nu se vor opri aici", a 
mai declarat ministrul Olguţa Vasilescu 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Noi probleme pentru Liviu Dragnea. Instanţa supremă a decis redeschiderea unui dosar Tel Drum în care este 
vizat liderul social-democrat 
Magistraţii ÎCCJ au decis, luni, redeschiderea unui dosar Tel Drum, în care este vizat şi liderul PSD, Liviu Dragnea, 
ancheta urmând a fi derulată in rem pentru abuz în serviciu contra intereselor publice. Decizia instanţei este 
definitivă. 
„Admite cererea formulată de Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie - Direcţia Naţională 
Anticorupţie. Confirmă redeschiderea urmăririi penale dispusă în dosarul Direcţiei Naţională Anticorupţie numai 
in rem şi numai cu privire la infracţiunea de abuz în serviciu contra intereselor publice”, se arată în minuta 
magistraţilor de la instanţa supremă. 
Instanţa a decis şi menţinerea celorlalte dispoziţii ale rezoluţiei din data de 14 octombrie 2013, respectiv cele 
referitoare la neînceperea urmăririi penale cu privire la infracţiunea de stabilire cu intenţie a unei valori diminuate 
a activelor unei societăţi. 
Ancheta în acest dosar a fost iniţial închisă în 2013, însă procurorii DNA au cerut redeschiderea urmăririi penale, 
motivând că că la momentul anchetei, probele nu au fost administrate în mod corespunzător şi acum deţin probe 
noi. 
Această cauză vizează privatizarea Tel Drum, precum şi reabilitarea unor drumuri judeţene. În dosar mai sunt 
vizaţi Victor Piperea, Ion Mirancea, Mugur Bătăuş, Victoriţa Păscuţu, Gheorghe Giui şi omul de afaceri Marius 
Fişcuci (fost patron al Tel Drum). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul dezbate şi votează, marţi, moţiunea simplă împotriva ministrului Transporturilor, Lucian Şova 
Senatorii vor dezbate şi vota, în plenul de marţi, care va începe la ora 16.00, moţiunea simplă, intitulată "România 
sub orânduirea PSD, ruşinea Europei la infrastructura de transport", prin care PNL şi USR cer demisia ministrului 
Transporturilor, Lucian Şova. 
Printre motivele pentru care cele două partide de Opoziţie au depus, miercurea trecută, moţiunea simplă, se 
numără şi situaţia autostrăzilor şi a drumurilor naţionale "pline de gropi". 
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"Fără autostrăzi noi, cu autostrăzi vechi neîntreţinute, cu drumuri naţionale în mare parte impracticabile, pline de 
gropi şi cu poduri care au depăşit cu zeci de ani perioada de folosinţă - nu mai vorbim de perioade de garanţie. 
Aceste realităţi generează zilnic blocaje în trafic în aproape toate localităţile din ţară dar mai cu seamă în municipii 
şi oraşe. Ele sunt cauza principală a sute de accidente deosebit de grave cu victime umane, determină poluarea 
mediului, afectând comunităţile. Practic sunt direct afectaţi participanţii la trafic, transportatorii, administraţiile 
locale, întreaga populaţie a ţării", se arată în textul moţiunii simple. 
Iniţiatorii moţiunii simple împotriva ministrului Transporturilor, Lucian Şova, au amintit şi declaraţiile făcute de 
Comisarul european pentru politică regională de pe data de 16 septembrie. 
"Domnule ministru, chiar dacă aţi încercat să negaţi cele spuse de către Comisarul european pentru politică 
regională, acesta a revenit în data de 16 septembrie 2018 şi a precizat: -Domnul ministru spunea că există un grad 
de contractare de 200%, dar noi, la Comisie, nu am primit proiecte noi", potrivit sursei citate. 
Cele două formaţiuni de Opoziţie arată că ţara noastră ar fi putut accesa fonduri de coeziune din partea Comisiei 
Europene dacă ar fi avut proiecte în acest sens. 
"În propunerea Comisiei Europene pentru perioada 2021-2027, fondurile de coeziune alocate României sunt cu 
10% mai mari faţă de cele prevăzute în actualul exerciţiu bugetar. Pentru a beneficia de aceşti bani România are 
nevoie de proiecte, însă Bucureştiul nu a trimis Comisiei Europene nimic nou pe Programul Operaţional 
Infrastructură Mare, după proiectul de metrou Gara de Nord-Otopeni”, se mai arată în moţiunea simplă a PNL şi 
USR", mai precizează textul moţiunii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Două companii, un constructor italian şi unul din România, vor realiza tronsoanele 1 şi 2 ale drumului expres 
dintre Craiova şi Piteşti 
Tierra Scavi şi Asocierea SA&PE Construct sunt cei doi constructori care vor proiecta şi executa tronsoanele 1 şi 2 
ale drumului expres Craiova-Piteşti, arată un comunicat transmis luni de Compania de Administrare a 
Infrastructurii Rutiere (CNAIR). 
Compania de Drumuri precizează că Tierra Scavi (Italia) va realiza Tronsonul 1, în lungime de 17,7 km, câştigând 
oferta cu 358,179 de milioane de lei fără TVA (76 de milioane de euro). 
Tronsonul 2, care este împărţit în două loturi, va fi realizat de Asocierea SA&PE Construct SRL-Spedition UMB SRL-
Tehnostrade SRL-Consitrans SRL (Romania). Lotul 1 din Tronsonul 2 are o lungime de 18,5 km şi a fost ofertat cu 
661,452 de milioane de lei fără TVA (141 de milioane de euro), iar Lotul 2 din acelaşi tronson, care are o lungime 
de 23,35 km, urmează a fi realizat de acelaşi consorţiu, cu 795,189 de milioane de lei fără TVA (168 de milioane de 
euro). 
 „Astăzi, 1 octombrie 2018, CNAIR a desemnat caştigătorii contractelor de proiectare şi execuţie a tronsoanelor 1 
şi 2 ale drumului expres Craiova-Piteşti”, anunţă compania de drumuri. 
CNAIR anunţă că Tronsonul 1 are o lungime de 17,7 km (km 0+000 - km 17+700 şi are ca punct de început 
desprinderea din varianta de ocolire Nord a municipiului Craiova, iar ca punct final, limita judeţului Dolj cu Olt. 
„Acest tronson traversează teritoriile administrative ale următoarelor localităţi: Craiova, Gherceşti, Pieleşti şi 
Robăneşti”, menţionează compania. 
„Tronsonul 2 are o lungime de 39,85 km (km 17+700 - km 57+550), are ca punct de început limita dintre judeţele 
Dolj şi Olt, iar ca punct final, după Municipiul Slatina, la intersecţia cu DN 65. Acesta traversează teritoriile 
administrative ale următoarelor localităţi: Balş, Bârza, Piatra Olt, Slătioara, Ulmi, Slatina şi Valea Mare. Tronsonul 
2 este împărţit în 2 loturi - Lotul 1 cu o lungime de 18,5 (km 17+700 – Km 36+200) şi Lotul 2 îm lungime de 21,35 
(km 36+200– Km 57+550)”, anunţă CNAIR. 
Potrivit companiei, prin execuţia lotului 1 se va realiza decongestionarea traficului de pe raza localităţii Balş, iar 
prin cea a lotului 2, decongestionarea traficului de pe raza localităţii Slatina, prin redirectionarea traficului în afara 
localităţilor. 
„În conformitate cu prevederile contractuale, durata de realizare a acestor contracte este de 36 luni, din care 12 
luni pentru activitatea de proiectare şi 24 luni pentru execuţia lucrărilor şi au ofertat o perioadă de garanţie a 
lucrărilor de 7 ani”, precizează Compania Naţională de Drumuri. „Procesul de semnare a celor 3 contracte va 
putea fi iniţiat numai după expirarea perioadei de depunere a contestaţiilor de 10 zile de la transmiterea 
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comunicărilor privind rezultatul procedurii. În situaţia în care vor fi înregistrate contestaţii împotriva rezultatului 
procedurii, CNAIR SA va aştepta soluţionarea acestora în vederea iniţierii procesului de semnare a contractelor”, 
apreciază CNAIR. 
În prezent, procedurile de achiziţie publică pentru serviciile de proiectare şi execuţie a loturilor 3 şi 4 ale drumului 
expres Craiova- Piteşti sunt în litigii la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
Prezentă la Craiova, într-o vizită la Fabrica de Avioane de la Craiova, premierul Viorica Dăncilă a declarat că „au 
fost desemnate contractele pentru proiectare şi execuţie pentru drumul expres în regim de autostradă Craiova - 
Piteşti, tronsoanele 1 şi 2. Durata de execuţie este de 36 de luni, iar perioada pentru garanţie este de 7 ani”, iar 
ministrul Transporturilor, prezent şi el că cele două companii care au câştigat contractele „prezintă garanţii că 
aceste lucrări vor fi făcute la timp”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BNR a furnizat lichiditate pentru a şaptea oară în 2018, pentru a opri creşterea indicilor ROBOR 
Banca Naţională a României (BNR) a făcut, luni, a şaptea operaţiune repo din acest an, în valoare de 9,7 miliarde 
de lei, arată datele afişate de instituţie, rostogolind-o pe cea de săptămâna trecută, într-o nouă încercare de a 
opri creşterea indicilor ROBOR. 
Săptămâna trecută, la 24 septembrie, după o pauză de două săptămâni, BNR a reluat operaţiunile repo, inundând 
piaţa cu 6,5165 miliarde de lei. 
Precum săptămâna trecută, operaţiunea repo de astăzi, repo reprezintă o tranzacţie reversibilă, destinată 
injectării de lichiditate, în cadrul căreia BNR cumpără de la instituţiile de credit active, eligibile pentru 
tranzacţionare, cu angajamentul acestora de a răscumpăra activele respective la o dată ulterioară şi la un preţ 
stabilit la data tranzacţiei, era aşteptată de econonomişti. 
„BNR a continuat astăzi şirul operaţiunilor repo săptămânale. Deşi numărul băncilor participante a rămas 
neschimbat la opt, suma solicitată a crescut astăzi la 9,7 miliarde lei, de la 6,5 miliarde lei, la începutul actualei 
perioade de deţinere a rezervelor, începută la 24 septembrie. Acest lucru sugerează o abordare prudentă a 
băncilor, dat fiind faptul că luna octombrie este o lună de vârf în ceea ce priveşte plăţile către bugetul de stat, 
ceea ce duce, de obicei, la o lichiditate interbancară mai scăzută”, se scrie într-o analiză semnată de economiştii 
UniCredit Bank, Anca Maria Negrescu şi Laurian Georgescu, care a fost transmisă luni. 
Cei doi economiştii ai UniCredit subliniază că mesajul dat de ratele dobânzilor de pe piaţa monetară este similar, 
cu o mişcare ascendentă pe toţi indicii, dar o reacţie mai amplă pe termen scurt. 
„Indicii ROBOR-ul overnight şi la o săptămână au fost cotaţi luni aproape de 2,69%, respectiv de 2,73%, cu până la 
10 puncte procentuale de bază peste, respectiv cu 5 puncte procentuale peste nivelul din 24 septembrie. 
Influenţa pe restul indicilor a fost mai limitată, segmentul 1 lună – 12 luni crescând cu până la 3 puncte 
procentuale de bază, în aceeaşi perioadă”, se detaliază în analiza UniCredit Bank. Indicii ROBOR-ul la 3 luni şi 6 
luni au fost luni cotaţi la 3,17%, respectiv 3,40%. 
Săptămâna trecută, într-o analiză a ING Bank România, semnată de Ciprian Dascălu, economistul şef, şi de 
Valentin Tătaru, economist în cadrul băncii, se scria că era de aşteptat ca BNR să anunţe la 24 septembrie o 
licitaţie de repo repartizată integral, iar ratele pe termen scurt să fie la nivelul dobânzii cheie, de 2,50%, pentru 
perioada în care este făcută rezervă. 
Într-adevăr, suma adjudecată atunci, ca şi acum, a fost cea oferită de Banca centrală, iar toate licitaţiile repo din 
acest an au fost făcute la o dobândă de 2,5%, cât este dobânda de politică monetară începând cu 8 mai 2018 şi la 
o maturitate de 7 zile, astfel că valoarea celor şapte operaţiuni nu poate fi cumulată. 
Anterioara operaţiune repo a fost la data de 10 septembrie, când instituţia a furnizat pieţei 914,2 milioane de lei. 
De asemenea, la data de 3 septembrie, BNR a făcut o operaţiune repo de aproape 9,47 miliarde de lei. 
Banca centrală a mai făcut trei asemenea operaţiuni în luna august a acestui an: de 10,52 miliarde de lei la data 
de 6 august, pe care a rostogolit-o la 4,16 miliarde de lei la 13 august 2018, precum şi de 12,17 miliarde de lei la 
27 august. Această din urmă sumă nu a mai fost plasată de BNR din 1 octombrie 2012, când a solicitat şi şi-a 
adjudecat 12,6 miliarde de lei. În august, Banca centrală a României a reluat operaţiunile repo, după opt luni de 
pauză, pentru a tempera creşterea indicilor ROBOR, care reprezintă rata medie a dobânzii la care băncile 
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româneşti se împrumută între ele în lei şi care este stabilită zilnic, ca medie aritmetică a cotaţiilor practicate de 10 
bănci selectate de BNR, astfel încât să prevină situaţia din septembrie 2017. 
Pe finalul fiecărei luni, lichiditatea din piaţa interbancară scade pe fondul faptului că băncile sunt obligate să-şi 
facă rezervele minime obligatorii, iar contribuabilii trebuie să-şi achite taxele şi impozitele, iar fenomenul se 
accentuează pe final de trimestru. 
Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor de consum în lei cu dobândă variabilă, a 
stagnat, luni, la 3,17%, după creşterea de vineri, arată datele BNR. Cel mai recent, acest indice a mai fost aproape 
de acest nivelul la data de 5 septembrie, când a fost de 3,18%, iar, ulterior, a intrat pe un trend de scădere. 
Trendul s-a inversat începând de vineri 21 septembrie. 
În schimb, indicele ROBOR la 6 luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare lei cu dobândă variabilă, a 
crescut luni la 3,40%, de la 3,39% vineri. Acesta n-a mai fost la 3,40% din data de 4 septembrie. Indicele ROBOR la 
9 luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de către băncile comerciale de la alte bănci 
comerciale pentru o perioadă de nouă luni, a stagnat luni la 3,48%. De asemenea, acesta n-a mai atins acest nivel 
din data de 4 septembrie, dar atunci era pe o tendinţă de scădere. În plus, indicele ROBOR la 12 luni a rămas luni 
la nivelul de 3,53%. Acesta a mai atins un nivel apropiat la 4 septembrie, când a fost la 3,54%. 
În octombrie 2017, banca centrală a reluat operaţiunile repo, după 26 luni de pauză, din cauza creşterii accelerate 
a indicelui ROBOR, care, de exemplu, la 3 luni a urcat de la 0,91% în 31 august 2017 la 1,71% în 2 octombrie 2017, 
încheind anul la 2,05%. În aceste condiţii, BNR a făcut opt operaţiuni repo în decurs de trei luni. A început cu una 
de 9,35 miliarde de lei, la 3 octombrie, şi a încheiat cu una de 3,72 miliarde de lei, la 27 decembrie - toate cu o 
maturitate la 7 zile şi la o dobândă de 1,75%, cât era dobânda-cheie începând cu mai 2015. 
În schimb, în prima parte a acestui an, BNR a atras lichiditate din piaţă, prin 14 licitaţii de depozite, realizate între 
16 aprilie şi 30 iulie, începând cu una de 18,66 miliarde de lei şi încheind cu una de 25 de milioane de lei. Doar în 
prima parte a lunii iulie, banca centrală nu a realizat deloc operaţiuni. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bonificaţii substanţiale din partea statului pentru peste 100.000 de români 
În goana după bani la buget, statul este dispus să le ofere şi reduceri celor care îşi plătesc dările restante, doar să 
îi convingă. Este vorba despre reduceri la plata asigurărilor de sănătate din 2014 până acum. Aşa se vor mai 
strânge ceva bani în visterie. În plus, se vor reduce şi cazurile în care oamenii nici măcar nu au primit decizii de 
impunere pentru plata impozitelor. Iar scutirile pentru anumite categorii, precum IT-ştii, ar putea dispărea de anul 
viitor. 
 Persoanele fizice care obţin venituri extra-salariale şi nu au achitat impozitele pentru sănătate pentru perioada 
2014-2017 ar putea primi o reducere de 10% la plata acestora. Asta doar dacă achită aceşti bani până la 31 martie 
anul viitor. Bonificaţia se acordă şi celor care au obţinut venituri din profesii liberale, din chirii sau dividende anul 
trecut şi plătesc până la mijlocul lunii decembrie. Măsurile sunt prevăzute într-o ordonanţă de urgenţă publicată 
pe site-ul Ministerului de Finanţe. 
Daniel Anghel - consultant fiscal PwC: „Vedem deja că în acest proiect de ordonanţă de urgenţă regăsim exact a 
treia categorie menţionată în zona de restructurare sau amnistie fiscală persoanele fizice care beneficiază de o 
astfel de bonificaţie. Ca să poată fi cineva executat sau sancţionat trebuie să existe decizii de impunere, ANAF nu 
a emis decizii de impunere din perspectiva sumelor trecute 2014 - 2017 şi practic termenul acesta din legislaţia 
primară din ordonanţă vine să stabilească în avans un termen de plată 15 decembrie 2018”. 
Totodată, analiştii fiscali spun că scutirea de impozit pe venit pentru angajaţii din IT şi cercetare-dezvoltare ar 
putea să nu mai fie aplicată de anul viitor. Asta în lipsa unui act normativ care să prelungească această scutire. 
Ceea ce înseamnă că unele lefuri s-ar putea diminua. 
Dan Dascălu, avocat: „Angajatorul şi angajatul vor stabili care este nivelul salariului brut din 1 ianuarie 2019 când 
prin ipoteză nu s-ar mai aplica reglementarea actuală care făcea posibilă acoperirea de către stat a unei porţiuni 
din această contribuţie”. 
Daniel Anghel, consultant fiscal PwC: „Costul suplimentar pentru zona de IT şi cercetare - dezvoltare era undeva în 
zona de 7% pentru angajator, în măsura în care se dorea să se păstreze netul pentru aceste categorii compania 
trebuia să crească cu 27% brutul”. 
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Doar în sectorul IT lucrează peste 100.000 de persoane. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Mihai Fifor: Avioanele F-16 vor fi folosite la Poliţia Aeriană din luna februarie/ Lansăm procedurile pentru 
achiziţia bateriilor de coastă 
Ministrul Apărării a declarat, luni, că a discutat cu omologul său american, Jim Mattis, despre achiziţia de 
aeronave F-16. Mihai Fifor a mai spus că aeronavele deja cumpărate vor fi folosite din februarie la Poliţia Aeriană. 
„Am discutat şi despre programul F-16, pe care dorim să continuăm să le achiziţionăm. În primă instanţă sunt cele 
cinci aeronave pe care urmează să le achiziţionăm tot din Portugalia, aşa cum s-a întâmplat şi cu celelalte 12. E 
adevărat, am cerut sprijin şi Secretarului Apărării, pentru că fie că se cumpără din Portugalia, fie că se cumpără 
din altă ţară aliată, procedura e aceeaşi şi este nevoie de un acord al Statelor Unite pentru ca această procedură 
să aibă loc. Vă asigur că secretarul Jim Mattis ne-a dat toate asigurările că va exista sprijin pentru acest 
program”, a declarat Mihai Fifor, luni, după ce a participat la deschiderea anului universitar la Academia Militară 
din Bucureşti. 
 Ministrul a mai porecizat faptul că aeronavele F-16 care au fost achiziţionate vor fi folosite, din luna februarie, la 
Poliţia Aeriană. 
„Statul Major al Forţelor Aeriene dă asigurări că începând cu luna februarie vom putea ieşi la Poliţia Aeriană cu F-
16. Atunci se termină toată procedura, toată pregătirea necesară pentru a opera aceste avioane în condiţii de 
maximă siguranţă şi operativitate”, a mai declarat Mihai Fifor. 
Mihai Fifor, ministrul Apărării, anunţă o licitaţie de 150 de milioane de dolari: Lansăm procedurile pentru 
achiziţia bateriilor de coastă 
Ministrul Apărării, Mihai Fifor, a anunţat că de luni va începe procedura de lansare a licitaţiei pentru  achiziţia 
sistemelor mobile de lansatoare de rachete (baterii de coastă). 
„Astăzi (luni -n.r.) sperăm să putem porni procedura pentru achiziţia sistemelor mobile de lansatoare de rachete. 
Este vorba de bateriile de coastă, aşa cum le spunem, o nouă etapă de înzestrare majoră pentru Armata României, 
un program care nu face decât să vină în completarea celorlalte, asigurând României o capacitate de descurajare 
şi de apărare în partea aceasta a flancului estic. Astăzi se publică anunţul, după ce s-a trecut prin toate etapele 
premergătoare lansării acestei proceduri. În urmă cu două săptămâni am aprobat o hotărâre de guvern în acest 
sens, iar acum suntem pregătiţi să putem lansa această procedură", a declarat ministrul Mihai Fifor, la ceremonia 
de deschidere a noului an universitar, la Academia Tehnică Militară din Bucureşti. 
Valoarea contractului de achiziţie a bateriilor de coastă este de peste 150 de milioane de dolari, iar Boeing se 
numără printre principalele companii care ar putea obţine acest contract, conform Politico.com. 
Ministrul Apărării, Mihai Fifor, a mai declarat, luni, că a discutat cu omologul său american, James Mattis, despre 
achiziţia de aeronave F16. 
„Am discutat şi despre programul F16, pe care dorim să continuăm să le achiziţionăm. În primă instanţă sunt cele 
cinci aeronave pe care urmează să le achiziţionăm tot din Portugalia, aşa cum s-a întâmplat şi cu celelalte 12. E 
adevărat, am cerut sprijin şi Secretarului Apărării, pentru că fie că se cumpără din Portugalia, fie că se cumpără 
din altă ţară aliată, procedura e aceeaşi şi este nevoie de un acord al Statelor Unite pentru ca această procedură 
să aibă loc. Vă asigur că secretarul Mattis ne-a dat toate asigurările că va exista sprijin pentru acest program”, a 
declarat Mihai Fifor, luni, după ce a participat la deschiderea anului universitar la Academia Militară din Bucureşti. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Anunţ al ministrului Agriculturii: porci santinelă aduşi în gospodăriile afectate de pestă 
Porci santinelă vor fi aduși în gospodăriile afectate de pesta porcină. Anunțul a fost făcut, sâmbătă, de ministrul 
Agriculturii, aflat la Festivalul Nucilor de la Valea lui Mihai. Petre Daea a precizat că de la 1 octombrie crescătorii 
vor primi animale care vor fi ținute sub supraveghere pentru a testa dacă virusul a fost eradicat. 
 "De luni începem și introducem porcii santinelă. După 45 de zile vedem care este situația și în urma analizelor care 
vor fi făcute de către Direcția Sanitar Veterinară, reluăm activitatea. (...) Vom urmări atent condițiile sanitar 
veterinare", a spus ministrul Agriculturii. 
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Întrebat de subvențiile APIA, Petre Daea a afirmat că fermierii vor primi o mare parte din bani începând cu 
jumătatea lunii octombrie. 
"Pe data de 16, în minutul 1 la cumpăna nopții, va începe alimentarea conturilor la fermieri cu sumele cuvenite. 
Am reușit și în acest an, printr-o justificare corectă la Comisia Europeană, să dăm fermierilor din România 
subvenția în procent de 70% din plata respectivă." 
Ministrul Agriculturii s-a aflat sâmbătă la Valea lui Mihai, la Festivalul Nucilor. Petre Daea a fost întâmpinat de 
localnici cu nuci, legume și fructe și magiun. 
Reporter: Nu vă e teamă că veți rămâne pătat pe mâini? 
Petre Daea: Ce bine e! Ia uite! 
Reporter: Vă aduce aminte de copilărie? 
Petre Daea: Da! Și îmi aduce aminte de ce sunt: agronom! Om de la țară. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Vicepremierul Paul Stănescu şi fostul director al Serviciului, Dumitru Iliescu, vor fi audiaţi, marţi, în Comisia 
SPP 
Comisia pentru verificarea posibilei implicări a SPP în activitatea unor partide politice îi va audia, marţi, de la ora 
13.00, pe vicepremierul Paul Stănescu şi pe fostul director al Serviciului, Dumitru Iliescu. 
”Membrii Comisiei au hotărât prin vot pentru a avea doi invitaţi (la şedinţa de marţi - n.r.). Primul este dl. senator 
şi viceprim-ministru Paul Stănescu şi cel de-al doilea invitat este dl. general Dumitru Iliescu, fostul director al SPP”, 
a declarat săprămâna trecută preşedintele Comisiei pentru verificarea posibilei implicări a SPP în activitatea unor 
partide politice, Daniel Butunoiu. 
Preşedintele Comisiei pentru verificarea posibilei implicări a SPP în activitatea unor partide politice a mai anunţat 
că au fost cerute anumite documente de la unele instituţii. 
 ”La solicitarea colegilor mei s-a aprobat şi cererea către mai multe instituţii a unei liste de documente, cum ar fi 
către ÎCCJ, în care îi rugăm să ne comunice numărul de mandate de ascultare emise la solicitarea SPP în intervalul 
2009-2018, dar şi regulamentul de organizare şi funcţionare şi organigrama SPP”, a adăugat Butunoiu. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a relatat, la începutul anului, că un prieten al vicepremierului Paul Stănescu a fost trimis 
de şeful SPP, Lucian Pahonţu, pentru a-i spune că Dragnea va fi "executat", iar Stănescu va fi "protejat" şi va 
ajunge preşedinte al social-democraţilor. 
Curtea Constituţională a decis, pe 18 septembrie, respingerea sesizării de neconstituţionalitate formulată de PNL 
cu privire la înfiinţarea Comisiei parlamentare de anchetă pentru verificarea posibilei implicări a Serviciului de 
Pază şi Protecţie (SPP) în activitatea unor partide politice. 
Pe 4 iulie, plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului a adoptat un proiect de hotărâre prin care se 
înfiinţează Comisia comună de anchetă pentru verificarea posibilei implicări a SPP în activitatea unor partide 
politice şi a liderilor formaţiunilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parchetul General a clasat dosarul în care Tudorel Toader a cerut admiterea în Uniunea Notarilor 
Procurorii Parchetului General au dispus clasarea dosarului de urmărire penală in rem prin care se verifica modul 
în care ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a cerut să fie admis în Uniunea Notarilor. Dosarul a fost clasat pentru că 
fapta nu e prevăzută de legea penală. 
Procurorii Parchetului General au clasat dosarul deschis în urma unui denunţ privind modul în care ministrul 
Tudorel Toader a cerut să fie admis în Uniunea Notarilor Publici, au precizat, pentru MEDIAFAX, reprezentanţii 
instituţiei. Dosarul a fost clasat pentru că fapta nu este prevăzută de legea penală sau nu a fost săvârşită cu 
vinovăţia prevăzută de lege. 
Dosarul a fost deschis în urma unui denunţ ce viza infracţiunile abuz în serviciu şi folosirea funcţiei pentru 
favorizarea unei persoane. Procurorii Parchetului General au început urmărirea penală in rem la începutul lunii 
septembrie. 
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 Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a spus, după ce a aflat că Parchetul General a deschis dosar penal in rem 
pentru că a cerut să fie admis în Uniunea Notarilor, că a făcut această solicitare în baza legii şi că demersul său 
este „valorificarea unui drept fără marjă de apreciere”. 
„În domeniul Dreptului, cel mai dificil este să vorbeşti despre tine, că despre altul este uşor. Prin urmare, vă voi 
răspunde pe jumătate. Adevărat este că am făcut solicitare de a deveni notar public. În ce bază? În baza legii am 
făcut solicitarea, legea CCR, care spune că la încheierea mandatului pentru care a fost numit judecătorul se poate 
face notar fără examen. Solicitarea am făcut-o în baza legii 168, art 60. Am solicitat, în acelaşi timp, dobândirea 
calităţii de notar public şi suspendarea din funcţie pentru că altfel aş fi intrat în incompatibilitate”, a spus Tudorel 
Toader la Antena3. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Societatea Naţională de Medicina Familiei: Medicii din centrele de permanenţă nu au primit banii pentru gărzi 
Societatea Naţională de Medicina Familiei (SNMF) susţine că medicii care lucrează în centre de permanenţă nu au 
primit de la Casele Judeţene de Asigurări de Sănătate banii pentru orele petrecute în gărzi, iar în cazul în care 
întârzierea plăţilor se prelungeşte, medicii de familie sunt hotărâţi să demareze acţiuni legale de recuperare a 
sumelor restante. 
"Suntem în a patra lună de când medicii care lucrează în centre de permanenţă nu au primit de la Casele Judeţene 
de Asigurări de Sănătate banii pentru orele petrecute în gărzi. Întârzierea este justificată diferit la nivelul fiecărei 
case judeţene de sănătate, dar explicaţia este una singură: nu s-au alocat la timp fondurile necesare de la 
Ministerul Finanţelor. Aceste sume cuvenite conform clauzelor contractuale sunt necesare pentru plata 
angajaţilor care lucrează în centrele de permanenţă şi acoperirea cheltuielilor de funcţionare. În aceste condiţii, în 
care de patru luni medicii de familie subvenţionează funcţionarea centrelor de permanenţă, nivelul de 
nemulţumire a medicilor este în continuă creştere", se arată într-un comunicat al SNMF remis AGERPRES. 
Potrivit sursei citate, dacă întârzierea plăţilor se prelungeşte, medicii de familie sunt hotărâţi să demareze acţiuni 
legale de recuperare a sumelor restante. 
"În întreaga ţară sunt acum 352 centre de permanenţă. Marea lor majoritate funcţionează în zonele rurale sau 
izolate precum şi în zone urbane în locul camerelor de gardă ale spitalelor desfiinţate. Centrele de permanenţă au 
fost create pentru asigurarea continuităţii asistenţei medicale primare, dar ele reprezintă în acelaşi timp o soluţie 
privind accesul la servicii medicale de urgenţă pentru pacienţii din mediul rural. În aceste centre se salvează vieţi 
care altfel s-ar pierde până la intervenţia serviciilor de urgenţă specializate", se menţionează în comunicatul citat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 A fost lansată o aplicaţie de mobil prin intermediul căreia utilizatorii din România pot ajuta la descoperirea 
tăierilor ilegale de păduri 
Greenpeace România a lansat, luni, aplicaţia de mobil „Forest Guardians”, prin care românii se pot implica în 
fenomenul tăierilor ilegale de păduri. Aplicaţia gratuită este disponibilă, pentru moment, doar pentru Android, 
urmând ca de săptămâna viitoare să fie disponibilă şi în varianta iOS. 
Aplicaţia este disponibilă, de luni, în Google Play Store, este gratuită şi poate fi descărcată direct pe smartphone-
urile cu sistem de operare Android. "România adăposteşte cele mai vaste păduri primare din zona temperată a 
Europei, în care trăiesc aproximativ 13.000 de specii, inclusiv cea mai mare populaţie de urşi din Europa. Cu toate 
acestea, din cele 120.000 de hectare de păduri virgine estimate ale României, doar 20.000 de hectare se află sub 
protecţie strictă”, spun reprezentanţii Greenpeace România. 
 Potrivit lui Ciprian Găluşcă, coordonatorul campaniei de păduri şi biodiversitate Greenpeace România, prin 
intermediul acestei aplicaţii, utilizatorii pot semnala şi pot urca imagini care pot fi suspecte şi astfel pot descoperi 
tăieri ilegale de păduri. 
„Aplicaţia are trei funcţionalităţi de bază. Prima funcţionalitate constă în faptul că utilizatorii pot monitoriza, cu 
ajutorul imaginilor satelitare, pădurile virgine din România. Utilizatorii pot observa diferenţe în structura pădurii, 
iar dacă se observă diferenţe înseamnă că vorbim de intervenţii în pădure, adică tăieri, ceea ce în cazul pădurilor 
virgine este complet ilegal. Celelalte două funcţionalităţi se adreasează celor care călătoresc şi care ajung în zona 
montană, şi care descoperă locuri în care se taie şi care pot fi suspecte. În acest caz, ultilizatorii pot completa un 
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formular şi pot urca fotografii în aplicaţie. Sesizările ajung la noi, iar noi le trimitem către gărzile forestiere”, a 
declarat, pentru MEDIAFAX, Ciprian Găluşcă. 
„Forest Guardians” este prima aplicaţie pentru mobil realizată de Greenpeace România, dezvoltată cu ajutorul 
MReady, şi este disponibilă, momentan, doar pentru pentru utilizatorii de telefoane cu sistem de operare 
Android, urmând ca în săptămânile următoare să fie lansată şi varianta iOS. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Schimbări majore la programul Start-up Nation: reguli noi pentru micii anteprenori 
Ministerul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat a publicat, luni, pe site-ul propriu, proiectul de 
ordonanţă de urgenţă privind modificarea programului Start-Up Nation, în vederea demarării ediţiei din acest 
an. 
Spre deosebire de ediţia de anul trecut, în acest an antreprenorii pot solicita şi primi un avans de cel mult 30% din 
valoarea proiectului, informează Antena 3.  
Alte modificări se referă la criteriile de selecţie a proiectelor câştigătoare. Astfel, nu vor mai beneficia de punctaj 
suplimentar firmele din sectorul IT, ca până acum, ci doar cele din sectorul producţiei (30 de puncte), servicii (30 
de puncte), industrii creative (20) şi comerţ şi alte activităţi (10).  
De asemenea, apare un nou criteriu, respectiv densitatea IMM-urilor din judeţul respectiv. Vor primi 10 puncte 
suplimentare firmele nou-înfiinţate din judeţele cu mai puţin de 4 firme la 100 de locuitori.  
Pentru un loc de muncă nou creat în plus faţă de cel obligatoriu, se acordă 10 puncte suplimentare, faţă de 20 în 
forma veche, iar pentru cel puţin un loc de muncă ocupat de persoană defavorizată/absolvent după anul 
2012/şomer se acordă 5 puncte suplimentare, faţă de 25 de puncte până acum.  
Dacă echipamente tehnologice şi software-urile necesare desfăşurării activităţii au o pondere mai mare sau egală 
cu  50% din valoarea planului de afaceri, antreprenorul primeşte cinci puncte. Anterior, el primea 10 puncte. 
Totuşi, el primeşte 10 puncte dacă echipamentele înseamnă 60% din cifra de afaceri.  
Pe de altă parte, se elimină criteriul care stabilea caracterul inovativ al investiţiei, respectiv faptul că tehnologiile 
nu trebuie să fie mai vechi de trei ani, categorie unde candidaţii mai primeau 5 puncte.  
Apare în schimb o condiţie nouă, potrivit căreia niciunul dintre acţionarii sau asociaţii solicitantului nu a avut 
calitatea de administrator sau asociat unic într-o societate comercială care a fost în declarată în insolvenţă sau 
faliment, situaţie în care proiectul primeşte 25 de puncte în plus.  
Punctajul maxim care se poate obţine este de 100 de puncte. Punctajul minim pentru accesarea programului este 
de 50 de puncte.  
Selectarea şi contractarea proiectelor se va face după următorul algoritm: pentru planurile de afaceri cu punctaj 
mai mare sau egal cu 90 de puncte, selectarea proiectelor se va face după principiul primul venit, primul servit 
(proiectele vor fi contractate  
în ordinea înregistrării în aplicaţie, cu condiţia să obţină un punctaj mai mare sau egal cu 90 puncte). Contractarea 
se va realiza în limita bugetului alocat apelului.  
Pentru planurile de afaceri cu punctaj mai mic de 90 de puncte, selectarea proiectelor se va face în ordine 
descrescătoare a punctajului obţinut. La punctaje egale va prevala: numărul de locuri de muncă ce urmează a fi 
create în cadrul programului;  
ponderea valorii echipamentelor tehnologice din valoarea totală a proiectului; numărul de locuri de muncă 
ocupate de persoane din categoria persoane defavorizate/absolvenţi după anul 2012/şomeri; activitatea pe care 
accesează programul; data şi ora înscrierii în program.  
Apelul de proiecte se va închide automat la momentul la care valoarea totală a cheltuielilor eligibile solicitate prin 
proiectele înregistrate va atinge pragul de 150% din bugetul alocat apelului.  
Ministerul de resort nu a anunţat până acum momentul în care se va deschide apelul de proiecte.  
Joi, ministrul pentru Mediul de Afaceri, Ştefan Radu Oprea, a declarat că în ediţia din acest an vor fi anumite 
schimbări, ca de exemplu un avans fără garanţie şi anumite criterii legate de dezvoltarea unei afaceri în zonele cu 
număr redus de întreprinderi mici şi mijlocii.  
"Vor fi anumite schimbări. Vom avea avans anul acesta. Este una dintre chestiunile pe care le-am adus ca element 
de noutate: un avans care va fi fără garanţie. Vom prevedea de asemenea ca salariile să fie în sumă forfetară, 
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pentru că învăţăm din anul trecut. De asemenea, vor fi anumite criterii legate de dezvoltarea în zonele unde 
numărul de întreprinderi mici şi mijlocii nu este cel apropiat de media europeană. Vrem să redeşteptăm spiritul 
antreprenorial, pentru că aceasta este esenţa Start-Up Nation, aceea de a îndrăzni şi de a dori să fii antreprenor şi 
cred că efortul trebuie să fie acolo unde acest număr de IMM-uri, de firme care debutează, de microîntreprinderi 
este mai mic. Totodată, vor fi şi alte elemente de noutate: producţia, serviciile, care nu erau punctate anul trecut. 
IT-ul, în schimb, nu va mai fi la fel de bine punctat, pentru că avem foarte multe alte programe care se adresează 
IT-ştilor şi credem că e bine ca aceste servicii să fie şi ele încurajate anul acesta", a spus ministrul.  
Prin Programul "Start-up Nation - Romania" se poate acorda ajutor de minimis în sumă maximă de 200.000 
lei/beneficiar, reprezentând 100% din valoarea cheltuielilor eligibile, unui număr maxim anual de 10.000 de 
beneficiari. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 România şi Italia vor negocia semnarea unui Memorandum de Înţelegere pentru intensificarea cooperării pe 
terţe pieţe 
România şi Italia vor negocia semnarea unui Memorandum de Înţelegere pentru intensificarea cooperării pe terţe 
pieţe, potrivit unui comunicat al Ministerului pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat, remis luni 
AGERPRES. 
Ministrul de resort, Ştefan-Radu Oprea, s-a întâlnit luni cu ambasadorul Italiei la Bucureşti, Marco Giungi, iar 
discuţiile s-au referit şi la alte teme de cooperare precum parteneriatele public-private, schimbul de experienţă în 
automatizare, digitalizare şi, în general, în tot ceea ce priveşte industria 4.0. În perioada următoare, grupuri 
comune de lucru vor analiza cele mai bune modalităţi de valorificare a oportunităţilor de colaborare. 
Din delegaţia italiană au mai făcut parte preşedintele Confindustria România, preşedintele Camerei de Comerţ 
Italia - România, directorul Institutului Italian de Comerţ Exterior de la Bucureşti şi alţi reprezentanţi ai mediului 
asociativ italian. 
În România sunt înregistrate peste 45.000 de firme cu capital italian, iar în Italia sunt înregistrate 24.000 de 
societăţi şi peste 49.000 întreprinderi individuale înfiinţate de cetăţeni români. 
"Ministrul român a evidenţiat atuurile economice ale României şi a exprimat dorinţa de creştere în continuare a 
prezenţei investiţionale italiene. Totodată, a mulţumit pentru susţinerea acordată de autorităţile italiene în 
demersurile României de aderare la Spaţiul Schengen şi la OCDE şi a subliniat oportunităţile suplimentare de 
colaborare generate de deţinerea Preşedinţiei Consiliului UE în primul semestru al anului viitor", se precizează în 
comunicat. 
Italia este unul dintre partenerii strategici ai României, al doilea partener comercial şi primul partener 
investiţional din punct de vedere al numărului de firme înregistrate în România. 
La 31 august 2018, conform datelor Oficiului Naţional al Registrului Comerţului, numărul societăţilor româneşti cu 
capital italian s-a ridicat la 46.661 (pondere 21,27%), cu un capital total investit (investiţii directe) de 2,55 miliarde 
euro (locul 5, pondere 5,7%). Dintre acestea, sunt active peste 23.400 de firme. 
La 30 iunie 2018, valoarea schimburilor comerciale bilaterale a fost de 7,8 miliarde euro (creştere cu 6,27% faţă 
de aceeaşi perioadă a anului 2017), din care exportul 3,95 miliarde euro (creştere cu 10,8%) şi importul 3,86 
miliarde euro (în creştere cu 1,9%), ponderea în comerţul total al României fiind de 10,5% (locul 2 în topul ţărilor 
partenere atât la export cât şi la import). 
(Sursa: Agerpres) 
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